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De afgelopen jaren konden sportverenigingen met hun accommodatie in eigendom gebruik 

maken van de BOSA-regeling om te investeren in duurzaamheidsmaatregelen. Nu deze regeling 

wordt afgebouwd, is het positief dat de DUMAVA-regeling ook voor amateursportverenigingen 

wordt opengesteld. Dit biedt opnieuw mogelijkheden voor sportverenigingen om hun 

verduurzamingsdoelen te realiseren. 

Amateursportverenigingen zijn grotendeels afhankelijk van vrijwilligers. Daarom pleiten wij voor 

een laagdrempelige en toegankelijke regeling die goed aansluit op de praktijk van deze 

verenigingen. 

We willen graag de volgende randvoorwaardelijke aandachtspunten meegeven voor het 

toevoegen van amateursportverenigingen als aanvrager van de DUMAVA: 

– Vrijwilligers als aanvrager: Omdat de aanvragen meestal door vrijwilligers worden 

ingediend, is een eenvoudige en duidelijke aanvraagprocedure essentieel om deze 

verenigingen niet onnodig te belasten. 

– Toegankelijkheid voor kleine verenigingen: Een belangrijk punt (dat destijds bij de 

totstandkoming van de BOSA-regeling ook een aandachtspunt was) is het minimale 

subsidiebedrag bij de DUMAVA. Deze ligt hoger dan bij de BOSA-regeling (5.000 

versus 2.500 euro). Dit belemmert kleinere verenigingen om gebruik te maken van de 

regeling. Wij stellen voor om dit bedrag te verlagen of om kleine verenigingen de 

mogelijkheid te bieden gezamenlijk een aanvraag in te dienen.  

– Energieprestatieplan:  

o Om in aanmerking te komen voor de DUMAVA is het indienen van een 

energieprestatieplan verplicht. Het zou wenselijk zijn als het opstellen van dit 

plan onderdeel van de subsidie wordt, zodat verenigingen niet alleen financieel 

ondersteund worden, maar ook begeleid worden in het proces. 

o We willen in overweging geven om bewezen investeringen in duurzame 

oplossingen, zoals LED sportveldverlichting, zonder energieprestatieplan te 

subsidiëren om de laagdrempeligheid te bevorderen. De BOSA vereist dit nu 

ook niet. 

– Flexibiliteit in aanvraagmoment: Bij de BOSA-regeling was het mogelijk om zowel 

vooraf als achteraf een aanvraag in te dienen. Wij stellen voor om deze flexibiliteit ook in 

de DUMAVA-regeling te integreren. 

– Verlenging van de aanvraagperiode: De aanvraagperiode voor de DUMAVA is van 

begin juni tot eind oktober. Aangezien dit samenvalt met onder andere vakanties, 

opstart van nieuwe (sport)seizoenen en besluitvorming cycli, kan dit voor veel 

verenigingen een uitdaging zijn. Een verlenging van de aanvraagperiode naar het 

gehele jaar zou voor veel verenigingen een enorme verbetering zijn. 



– Vereenvoudigen van de subsidieregeling: Momenteel worden er verschillende 

percentages (20% en 30%) gebruikt bij het berekenen van het subsidiebedrag. Het 

hanteren van één uniform percentage zou het proces eenvoudiger maken en de 

regeling toegankelijker. 

Met deze aandachtspunten willen wij bijdragen aan een effectieve en toegankelijke DUMAVA-

regeling voor amateursportverenigingen. Voor verdere vragen of meer informatie staan wij 

uiteraard tot uw beschikking. 

 


